
Protokół nr 20 

 

z wyjazdowego posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju  
z dnia 26 sierpnia 2008 r. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji – obecni zgodnie z załączoną listą 
obecności – zał. nr 1 do protokołu. 

Komisja odbyła posiedzenie realizując wniosek z dnia  21 sierpnia 2008 r., który zapadł po 
przeanalizowaniu przez Komisję projektu uchwały na najbliŜszą sesję Rady Gminy Pabianice, 
a dotyczył przyznania środków finansowych na remonty we wskazanych straŜnicach. Projekt 
uchwały stanowi zał. nr 2 do protokołu  

Komisja wyjechała teren w celu dokonania zasadności przyznania środków finansowych na 
remont dla tych jednostek. Objazd jednostek dokonany został wg przyjętego harmonogramu 
w dniu 21.08. br.  

W jednostce OSP w Pawlikowicach Komisja stwierdziła, Ŝe koniecznym jest pomalowanie 
ścian, wykonanie instalacji elektrycznej, wymiana drzwi. Jednostka załoŜyła z własnych 
środków bramę. Zagospodarowuje środki finansowe zarobione przez jednostkę i Koło 
Gospodyń Wiejskich. 

W OSP  w Janowicach naleŜy wykonać ogrodzenie, którego brak jest z 3 stron, siatka 
ogrodzenia z przodu zniszczona. Komisja uzyskała informację Ŝe jednostka zapłaciła za 
bramę kwotę 4500 zł, a za montaŜ 600 zł, podczas gdy jednostka OSP w Pawlikowicach 
zakupiła bramę ogrodzeniową za kwotę 3000 tys. zł (w sklepie GS w Pabianicach, a montaŜ 
wykonała we własnym zakresie) . 

W jednostce OSP w śytowicach Komisja stwierdziła, Ŝe kostka brukowa w garaŜu jest juŜ 
połoŜona, a w projekcie uchwały zapisane są środki na pokrycie kosztów kostki, wyposaŜenie 
samochodu straŜackiego jest zakupione, a jednostka zwraca się z prośbą o jego 
sfinansowanie, wskazane jest wykonanie malowania.  

W jednostce OSP w Kudrowicach Komisja stwierdziła, Ŝe obiekt jest z zewnątrz 
odświeŜony , w środku pracownik wykonywał drobne prace związane z  malowaniem garaŜ 
odnowiony , wyłoŜony Ŝywicą , na zewnątrz  drzwi suwane  , parapety nowe , z tyłu budynek 
odnowiony.   

W OSP w Górce Pabianickiej Komisja stwierdziła, Ŝe taras wymaga remontu oraz 
wymagane są prace blacharskie, roboty jeszcze nie zostały rozpoczęte.  

 

Komisja wyraziła swoje niezadowolenie do tego, iŜ w straŜnicach takich jak śytowice, 
Kudrowice prace zostały właściwie juŜ wykonane, a dopiero na sesji, Rada ma przyznać 
środki finansowe, nie ma zastrzeŜeń co do straŜnicy w Pawlikowicach , Janowicach i Górce 
Pabianickiej .  

W Ce wójt Gminy E. Adamczyk poinformował, Ŝe straŜnica OSP w Kudrowicach będzie 
obchodziła 50 - lecie swojej działalności, w związku z tym ma zaplanowaną uroczystość na 
dzień 7 września br, stąd konieczność wykonania pewnych prac porządkowych z tym 
związanych.  
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Komisja do straŜnicy   śytowicach i Kudrowicach przybyła przed czasem, nie byli obecni 
jeszcze prezesi tych jednostek i nie złoŜyli wyjaśnień. Na pewno przed sesją Przewodniczący 
Rady, który pełni funkcję Prezesa OSP w Kudrowicach udzieli wyjaśnień Komisji.  

Przewodniczący Komisji P. Kociołek stwierdził, Ŝe uwaŜa postępowanie takie za jak wyraził 
„niepowaŜne traktowanie Komisji i Rady”. Wystarczyłoby rzetelne wyjaśnienie do projektu 
uchwały w powyŜszej sprawie, np. Ŝe roboty wykonane zostały w okresie urlopowym Rady 
Gminy, gdzie nie były zwoływane Komisje i napisane, Ŝe występuje się o zrefundowanie 
środków finansowych .  

 

Komisja wypracowała następujący wniosek: 

Opiniuje pozytywnie przyznanie środków finansowych na remont dla jednostek OSP 
w Pawlikowicach, Górce Pabianickiej i Janowicach, jedynie z uwaga dla jednostki 
Janowice, iŜ zakup bramy i jej montaŜ mógłby być wykonany za kwotę mniejszą niŜ 
wykazana. 

Komisja nie opiniuje pozytywnie wydatków na straŜnice w śytowicach i Kudrowicach, 
poniewaŜ prace zostały juŜ w tych jednostkach wykonane, naleŜałoby co najmniej 
zmienić zapis, ze chodzi o refundację środków finansowych. 

W–ce wójt Gminy E. Adamczyk zabierając głos odniósł się do wniosku Komisji, jednego 
z wcześniejszych jej posiedzeń, a dot. likwidacji wieloletnich samochodów straŜackich 
i powiedział, Ŝe nie planuje się likwidacji samochodu z śytowic, poniewaŜ jest on 
wykorzystywany do odśnieŜania dróg, poza tym ma niewielki przebieg 30 tys. km. 
Do nowego samochodu, który pozyskała jednostka nie moŜna byłoby doczepić pługu do 
odśnieŜania. Ponadto wypadł nam juŜ samochód straŜacki do odśnieŜania dróg z Piątkowiska, 
który został przekazany do Gorzewa.  

Na Komisję przybył prezes jednostki OSP w śytowicach, W. Stasiak, który nie był obecny 
w czasie kiedy komisja lustrowała jednostkę. Udzielił ji wyjaśnień dot. przeprowadzonego 
remontu w jednostce tzn. zakresu wykonanych juŜ prac, podczas gdy Rada Gminy jeszcze nie 
podjęła uchwały o przyznaniu  środków, o które straŜ występuje.  

Poinformował, Ŝe nowy samochód, który pozyskała jednostka w pierwszej wersji miał 
kosztować 480 tys. zł. Został jednak nabyty za kwotę mniejszą, bez usprzętowienia 
w związku z czym pozostały środki finansowe w budŜecie gminy.  

Po rozmowach z Wójtem Gminy, Ŝe jednostka chciałaby poczynić zaplanowane prace 
remontowane przed przyprowadzeniem do jednostki samochodu bojowego podjęto decyzję 
o ich rozpoczęciu. Prawdą jest , Ŝe cała procedura nie jest zgodna z kolejnością wymaganą. 
Obecnie pozostają nam do uiszczenia opłaty związane z zakupem węŜownic i prądnic (jest to 
pozostały osprzęt do samochodu) jest jeszcze nie uiszczony rachunek za materiał budowlany.  

Radny A. Golewski zabierając głos nawiązał do omawianego na posiedzeniu w dniu 
21 sierpnia br. projektu uchwały Nr XXIVE/2008 r. w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy 
Nr XVII/103/2008 z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Pabianice 
na 2008 rok z dnia 30 stycznia 2008 r. w zakresie zmiany planu wydatków Gminnego 
Funduszu Środowiska, gdzie w§ 1 pkt. 1 § 6110 wydatki inwestycyjne funduszy celowych 
podaje się do wykonania – zadanie rozbudowa sieci wodociągowej we wsi Szynkielew za 
kwotę 22 000 zł. – radny zwrócił uwagę na to, Ŝe prace wskazane w projekcie uchwały 
zostały juŜ wykonane .  
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Na Komisję przybył Kierownik Gospodarki Gruntami i Gospodarko Komunalnej celem 
udzielenia wyjaśnień do powyŜszego i poinformował, iŜ rzeczywiście robota ta została 
wykonana przez inwestora wcześniej , poniewaŜ  wykonywał on juŜ na tym terenie zleconą 
pracę – przyłącze na drugą stronę drogi, dalsze prace zostały wykonane przez wykonawcę bez 
odrębnego zlecenia przez Urząd Gminy,  jakoby za jednym podejściem do inwestycji. 
Wykonawca wykonał robotę na podstawie dokumentacji osoby, która posiada juŜ przyłącze.  

Komisja stwierdziła, Ŝe prace zostały wykonane bez akceptacji Rady Gminy. Komisja 
postawiła  wniosek iŜ nie udzieli poparcia do projektu uchwały w powyŜszej sprawie który 
będzie przedkładany na najbliŜszej sesji Rady Gminy Pabianice. Za wnioskiem opowiedziało 
się 6 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się.  

Na tym posiedzenie Komisji zakończono .  

 

Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 
Przewodniczący 

 Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju 
Piotr Kociołek 

Protokołowała: 

 

Urszula Czerwonka  


